
12. januar 2022 

 

Referat af forældrerådsmøde i KKFO’en ved Blågård Skole kl. 16.30-18.00 

Deltagere:  

• Claus Sjørslev – forældrerepræsentant  

• Karen Kondrup - forældrerepræsentant 

• Nanna Lauesgaard – KKFO-leder 

• Kamma Cignitti – skoleleder 

Afbud:  

• Tommy Jo Hansen – medarbejderrepræsentant 

• Julie – forældrerepræsentant  

• Niki - forældrerepræsentant 

Dagsorden:  

• Forældrerådets bemærkninger til forvaltningens to løsningsmodeller for den fremtidige 

placering af KKFO’en på Blågård Skole. 

Forældrerådet er forud for mødet blevet orienteret om at Børne- og Ungdomsudvalget forventes 

at skulle behandle en langsigtet løsning for lokaler til KKFO’en på Blågård Skole på udvalgets møde d. 9. 
februar 2022. Børne- og Ungdomsforvaltningen har bedt om eventuelle bemærkninger til to forskellige 

modeller fra hhv. ledelserne, bestyrelse/forældreråd samt lokal-MED på hhv. Blågård Skole og i 

Murergården.  

 

De to modeller 

Kamma fremlægger model 1 og model 2 i forhold til bygningsmassen og den forestående 

byggeproces. Der er ikke i nogen af modellerne indbygget en afgørelse om at KKFO’en vender 
tilbage til den tidligere organisering med aldersintegrerede mindre matrikler. Der er tale om 

hvorvidt KKFO’en skal have  kvadratmeter liggende i Murergården eller stueetagen i 
bygning 2 hvor tandlægerne flytter ud. 

Nanna orienterer om at KKFO’en har gennemført en proces med den samlede personalegruppe, hvor 
personalegruppen har drøftet fordele og ulemper ift. de to modeller på børneniveau, 

medarbejderniveau og ledelsesniveau. TRIO’en har lavet en opsamling som gennemgås. 

Der har også været inddragelse blandt undervisningspersonalet og der samles op på MED-

mødet torsdag d. 13. januar. 

Bemærkninger fra inddragelsen, herunder referatet fra forældrerådsmødet tilsendes 

skolebestyrelsen inden mødet d. 17. januar, hvor bestyrelsen afgiver deres bemærkninger. 

 



En enig og samstemt personalegruppe i KKFO’en, anbefaler at Børne- og Ungdomsudvalget 

vælger model 2 

Medarbejderne så stor kvalitet i det tilbud der var en gang, men personalegruppen kan ikke se 

det blive genskabt. Medarbejderne ønsker at være én samlet personalegruppe med fælles 

fagligt fodslag og en fælles ambition for god fritidspædagogik fremadrettet.  

De mener, at det ville være optimalt, hvis hele KKFO’en lå samlet i helt adskilte fysiske 

lokaliteter, men da dette i forvejen ikke er KKFO Blågårds virkelighed, så giver det ikke mening, 

at KKFO’en har en satellit der ligger 700 meter væk fra de øvrige faciliteter.   

Samorganisering er ikke altid nemt og der kan være udfordringer, men medarbejderne vil 

hellere overvinde de udfordringer og være med til at indrette nogle lækre fritidspædagogiske 

værksteder. Der er ikke nogen personaler der ønsker at arbejde i Murergården, da de ikke 

ønsker at være afkoblet fra deres kolleger. Medarbejderne ser også udfordringer ift. at vælge 

hvilke børn der evt. skulle være isoleret fra den øvrige børnegruppe. Medarbejderne har også 

erfaring med, at det er svært at have nærværende ledelse på flere matrikler. 

 

Forældrerådets bemærkninger 

På KKFO’en ved Blågård Skole er der ofte mange og til tider modsatrettede holdninger blandt 
forældrene. Forældrerådet kan derfor ikke komme med bemærkninger i en bestemt retning 

til de to modeller, men vælger at fremlægge forskellige stemmer i forældregruppen: 

• Der vil være stemmer der ønsker at fastholde børnene i en klasseorganisering med et 

stærkt årgangsfokus, så børnene knytter kontakter på tværs af årgangen. 

• Der vil være stemmer i forældregruppen der ønsker, at fritidstilbuddet bliver ligestillet 

for alle børn, således at alle børn får glæde af hele KKFO’ens muligheder.  
• Der vil være stemmer i forældregruppen der ønsker at fritidspædagogik ligger i adskilte 

fysiske lokaliteter fra skolen.  

• Der vil være stemmer i forældregruppen der ønsker at genetablere aldersintegrerede 

tilbud på mindre og adskilte matrikler, og der vil være forældre der ønsker at 

genetablere fritidstilbuddene på Murergården og Cappella.  

 

I forbindelse med udlånet af KKFO’ens lokaler hen over sommeren  for skoleåret 2021-

22, var der forældrehenvendelser der omhandlede frustration over, at deres børn ikke 

længere ville have - eller kunne gøre sig forhåbninger om at få - det tidligere fritidshjemstilbud 

i Murergården eller Cappella.  

Samtidig var der mange forældrehenvendelser der omhandlede tilfredshed med at alle børn 

fremadrettet ville få de samme muligheder. Der var stor tilfredshed med, at der kunne 

arbejdes med KKFO’ens muligheder og stærkere årgangsfællesskaber.  

Forældrerådet kigger med stor anerkendelse på den enighed personalegruppen giver udtryk 

for og bakker op om personalet. Forældrerådet ønsker at personalet på KKFO’en har et godt 
arbejdsmiljø.    

 

/KC 


